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В исследовании предлагается внести в действующее законодательство поправки, из-
менения и дополнения положениями, определяющими законодательные понятия об ос-
новных видах и размерах (характерах и мерах существенности причиненного виновной 
стороной договора материального вреда и убытков добросовестной стороне предпола-
гаемого или обязательного для заключения договора), а также устанавливающими до-
полнительные гражданско-правовые санкции (штрафы, неустойки и пени) за необосно-
ванный односторонний отказ от обязательного заключения, неправомерного и вредного 
изменения или расторжения уже заключенных гражданско-правовых сделок и договоров.

Ключевые слова: договор, сделка, заключение договора, договорно-правовая дисципли-
на, устойчивый экономический порядок, преддоговорные обязательства, ответствен-
ность и санкции, справедливое возмещение вреда и убытков.

Ibragimova A.I. Conceptual Problems of the Improvement 
of the Legislative Regulation of Civil Legal Liability and 
Sanctions for the Violation of Civil Agreement Conclusion 
Obligations

The study proposes amendments to the current legislation, amendments and additions to the 
provisions defining legislative concepts on the main types and sizes (the nature and measures 
of materiality of the material damage caused by the guilty party to the contract to the bona 
fide party of the proposed or mandatory contract), which also establish additional civil legal 
sanctions (fines, penalties and fines) for unjustified unilateral refusal of compulsory detention, 
unlawfully Measured and harmful changes or termination of already concluded civil transactions 
and contracts.

Keywords: the contract, deal, conclusion of an agreement, legal discipline, sustainable 
economic order, pre-contractual obligations, liability and sanctions, fair compensation for 
damage and loss. 




